

YEAR 2 ARE LEARNING TO...



TERM 1.1

In Year 2 this term we will be focussing our learning on the theme of 'Our Country - the UAE'. The children will have a chance to explore the history of the UAE and how it's developed today, through a variety of fun and creative activities. This topic will be a fantastic way for the children to start the new year with something that they can relate to and are involved in..

ENGLISH

We will be using Talk4Writing this term to help the children with their writing. The children will:

- Have opportunities to write both fiction and non-fiction pieces as we will be looking at a Journey story and letter writing.
- Explore poetry to help enhance the children's descriptive writing.
- The main focus in writing will be on sentence structure and using simple punctuation.
- Develop their reading skills.
- Continue to use the RWI programme to recap and learn new sounds
- Developing expression and reading speed.

MATHS

For the first term of Year 2, the children will:

- Revisit Place Value.
- Recap counting forwards and backwards and comparing numbers, focussing on the value that makes up each number.
- Compare numbers, deciding which number is bigger or smaller and discussing how we know that.
- Writing numbers in both numerals and words.
- Develop our understanding of adding and subtracting.
- Focus on number bonds and jumps of 1 and 10.
- Start to look at our 2, 3, 5 and 10 times tables.

SCIENCE

Our Science topic this term is 'Materials'. The children will

- Have the opportunities to explore a range of materials, looking at ways to identify them, as well as ways to sort them into different categories.
- Look at everyday materials that we use and decide whether they are either natural materials or man-made.
- Develop their investigation skills by investigating which materials are able to change shape or not.
- Look that why some materials, such as metals and plastics, and deciding which ones are more suitable for a variety of purposes.

YEAR 2 ARE LEARNING TO...



TERM 1.1

في الصف الثاني من هذا الفصل سيكون التركيز على موضوع "بلدنا - الإمارات العربية المتحدة". ستتاح الفرصة للأطفال لاستكشاف تاريخ دولة الإمارات العربية المتحدة وكيف تطورت اليوم من خلال مجموعة متنوعة من الأنشطة الترفيهية والإبداعية. سيكون هذا الموضوع طريقة رائعة للأطفال لبدء العام الجديد بشيء يمكنهم الارتباط به والمشاركة فيه.

ENGLISH

سوف نستخدم هذا الفصل **Talk4Writing** لمساعدة الأطفال على الكتابة. سيكون لدى الأطفال الفرصة لكتابة كلا من القصص الخيالية والواقعية حيث سنقوم بالبحث عن قصص الرحلات وكتابة الخطابات. سوف نقوم باستكشاف الشعر لمساعدة تعزيز الكتابة الوصفية عند الأطفال.

سيكون التركيز الرئيسي في الكتابة على بنية الجملة واستخدام علامات الترقيم البسيطة.

خلال جميع دروس اللغة الإنجليزية ستتاح للأطفال فرص لتطوير مهارات القراءة لديهم. سنستمر أيضًا في استخدام برنامج **RWI** لتلخيص وتعلم أصوات جديدة وأيضًا العمل على تطوير التعبير وسرعة القراءة.

MATHS

بالنسبة للفصل الدراسي الأول في الصف الثاني ستسيرج الأطفال إلى "القيمة المكانية".

سنبدأ بإعادة حساب العد للامام والخلف ومقارنة الأرقام مع التركيز على القيمة التي يتكون منها كل رقم. سنبدأ بعد ذلك في مقارنة الأرقام وتحديد الرقم الأكبر أو الأصغر ومناقشة كيفية معرفة ذلك. سنظهر أيضًا فهمنا للأرقام من خلال كتابتها بالأرقام والكلمات.

خلال الفصل الدراسي سنطور أيضًا فهمنا للجمع والطرح. سنركز على روابط الأرقام والقفزات من 1 و 10.

بالإضافة إلى ذلك سنبدأ في النظر إلى جداول الضرب 2 و 3 و 5 و 10.

SCIENCE

موضوعنا في مادة العلوم هذا الفصل هو "المواد". ستتاح للأطفال الفرص لاستكشاف مجموعة من المواد والبحث عن طرق للتعرف عليها وكذلك طرق فرزها إلى فئات مختلفة.

سننظر في المواد اليومية التي نستخدمها ونقرر ما إذا كانت إما مواد طبيعية أو من صنع الإنسان.

ستتاح للأطفال الفرصة لتطوير مهاراتهم في التحقيق من خلال التحقيق في المواد التي يمكن أن تغير شكلها أم لا.

أخيرًا سنبحث في سبب وجود بعض المواد مثل المعادن والبلاستيك وتحديد أي منها أكثر ملاءمة لمجموعة متنوعة من الأغراض.

YEAR 2 ARE LEARNING TO...



TERM 1.2

أولياء الأمور الأعزاء،

يسعدنا أن نرحب بكم جميعاً، ونتطلع لأن يكون هذا العام الدراسي عاماً سعيداً مليئاً بالحماس والتعلم والاستفادة. في هذا العام سنقوم بتدريس المنهاج الصادر من وزارة التربية والتعليم، وهو منهاج (سلسلة سلامة)، حيث سيكون هناك كتاب واحد مشترك للمواد العربية الثلاثة. وسيتم التواصل معكم وإرسال الواجبات والخطط الأسبوعية لكل مادة في نهاية كل أسبوع على Class Dojo

ARABIC

-يعتمد قسم اللغة العربية على تدريس مناهج أساسية وإثرائية. حيث نقوم بتدريس كتاب اللغة العربية التابع لوزارة التربية والتعليم (سلسلة سلامة (والمكون من عدة أجزاء.

إضافة إلى ذلك فإننا نقوم بتطبيق مناهج ومواد إثرائية إضافية تراعي الفروق الفردية بين الطلاب، وتتنوع في الإملاء والنحو والخط والتعبير والقراءة الحرة، وذلك حرصاً منا على تعزيز قدرات الطلاب في مهارات اللغة العربية.

-تبقى الكتب في المدرسة، وسيتم إرسالها مع الطالب في نهاية كل أسبوع، أو إذا استدعت الحاجة لذلك.

-سيتم إعطاء الدروس الموجودة في كتاب الطالب حسب ورودها وتسلسلها فيه، وسيتم إرسال اسم الدرس الحالي المُعطى، والدرس التالي لكل أسبوع في الخطة الأسبوعية المرسله لكم.

معلمة السنة الثانية :دعاء محمد

ISLAMIC

-تُدرس مادة التربية الإسلامية في السنة الثانية من خلال الكتاب الجديد المعتمد من وزارة التربية والتعليم (سلسلة سلامة)، بالإضافة إلى التشجيع على حفظ المزيد من السور القرآنية الغير مقررة في المنهاج، يضاف إلى ذلك مناهج إثرائية متنوعة في السيرة النبوية والتجويد والأذكار والأدعية، وبرامج مسابقات مختلفة، ومشروعات متنوعة ذات صلة بالتربية الإسلامية.

-تبقى الكتب في المدرسة، وسيتم إرسالها مع الطالب في نهاية كل أسبوع، أو إذا استدعت الحاجة لذلك.

-سيتم إعطاء الدروس الموجودة في كتاب الطالب حسب ورودها وتسلسلها فيه، وسيتم إرسال اسم الدرس الحالي المُعطى، والدرس التالي لكل أسبوع في الخطة الأسبوعية المرسله لكم.

-سيتم إعطاء الدروس المرتبطة في المناسبات الدينية المختلفة في موعدها

معلمة السنة الثانية :دعاء محمد

SOCIAL STUDIES

-في السنة الثانية، وخلال الحصة الأسبوعية لمادة الدراسات الاجتماعية، نقوم بالاعتماد في تدريسها على الكتاب الوزاري المعتمد الجديد وهو : (سلسلة سلامة)، يضاف إلى ذلك مناهج إثرائية متنوعة وأنشطة ومسابقات ومشاريع تعمل على غرس روح الانتماء وحب الوطن في نفوس الطلاب، بالإضافة إلى تعزيز الهوية الوطنية.

-تبقى الكتب في المدرسة، وسيتم إرسالها مع الطالب في نهاية كل أسبوع، أو إذا استدعت الحاجة لذلك.

-سيتم إعطاء الدروس الموجودة في كتاب الطالب حسب ورودها وتسلسلها فيه، وسيتم إرسال اسم الدرس الحالي المُعطى، والدرس التالي لكل أسبوع في الخطة الأسبوعية المرسله لكم.

-سيتم إعطاء الدروس المرتبطة في المناسبات الوطنية المختلفة في موعدها .

معلمة السنة الثانية :دعاء محمد

YEAR 2 ARE LEARNING TO..



TOPIC

The children will be focussing on the theme of 'Our Country - the UAE'.

They will:

- Explore the history of the UAE and how it's developed today, looking specifically at certain landmarks and buildings.
- Explore the life of the Bedouin people.
- See what desert life is like with regards to shelter, food and drink.

PHYSICAL EDUCATION

During the first term in PE, students will:

- Explore a variety of fun and engaging physical activities whilst improving their awareness of how their body functions and changes during exercise.
- Develop throwing, catching and other basic skills whilst exploring different changes of directions, levels and speed.
- Students will need to attend each lesson either with their full PE uniform and sports trainers or with their swimming suit, towel, sandals and goggles. Girls will also need to wear a swimming cap.

ART & DESIGN

The children will:

- Explore the different techniques and mechanics with drawing.
- Concentrate on using different landscapes and cityscapes to help develop the children's skills.

USEFUL RESOURCES

<https://www.topmarks.co.uk/> - Free interactive maths and English resources

<https://whiterosemaths.com/resources/1-minute-maths> - Free maths app

UPCOMING EVENTS

- Dress up days to be confirmed
- School photographs week beginning Monday 26th September
- Meet the Teacher Meetings - Thursday 29th September
- Parents phonics and reading workshops - more information to follow.
- National Poetry Day 7th October
- End of Term 1.1 - Friday 14th October
- Please check your Class Dojo page daily to find the upcoming events.

YEAR X ARE LEARNING TO..



TOPIC

سيركز الأطفال على موضوع "بلادنا - الإمارات العربية المتحدة". سيكون لديهم فرصة لاستكشاف تاريخ دولة الإمارات العربية المتحدة وكيف تطورت اليوم مع النظر على وجه التحديد في بعض المعالم والمباني.

سيحصل الأطفال أيضًا على فرصة لاستكشاف حياة البدو. سيرون كيف تبدو الحياة الصحراوية فيما يتعلق بالمأوى والطعام والشراب.

PHYSICAL EDUCATION

في مادة التربية البدنية خلال الفصل الدراسي الأول سوف يستكشف الطلاب مجموعة متنوعة من المرح والمشاركة في الأنشطة البدنية مع تحسين وعيهم بكيفية عمل أجسامهم والتغيرات أثناء التمرين. سيطورون مهارات الرمي والإمساك وغيرها من المهارات الأساسية أثناء استكشاف التغييرات المختلفة في الاتجاهات والمستويات والسرعة. سيحتاج الطلاب إلى حضور كل درس إما بالزي الرسمي الكامل والاحذية الرياضية أو بملابس السباحة والمناشف والصنادل والنظارات الواقية. ستحتاج الفتيات أيضًا إلى ارتداء قبعة السباحة.

ART & DESIGN

سيستكشف الأطفال التقنيات والميكانيكا المختلفة باستخدام الرسم. سنركز على استخدام المناظر الطبيعية ومناظر المدينة المختلفة للمساعدة في تطوير مهارات الأطفال.

UPCOMING EVENTS

- Dress up days to be confirmed
- School photographs week beginning Monday 26th September
- Meet the Teacher Meetings - Thursday 29th September
- Parents phonics and reading workshops - more information to follow.
- National Poetry Day 7th October
- End of Term 1.1 - Friday 14th October
- Please check your Class Dojo page daily to find the upcoming events.

USEFUL RESOURCES

<https://www.topmarks.co.uk/> - Free interactive maths and English resources

<https://whiterosemaths.com/resources/1-minute-maths> - Free maths app

YEAR 2 ARE LEARNING TO...



TERM 2.1

Hello Year 2! Our exciting topic for this term is 'Let's go on an Arctic Adventure'. This will be a cross curricular topic where we will be learning all about the animals and weather in the Arctic region. As part of our learning in English, we will be exploring the 'The Three Snow Bears' storybook. This term in maths, we will be focusing on multiplications/ division and measurement. We will also start giving the children weekly multiplication tests later on in the term.

ENGLISH

In English this term, we will be continuing our Talk for Writing and learning about traditional tales - based on our topic of "Let's go on an Arctic Adventure".

The children will be learning how to:

- write an innovative traditional tale
- write detailed character descriptions
- write simple dictated sentences

Students will also be learning how to construct an instruction text to create a 'Polar Pizza'

Throughout the term, we will also be carrying out weekly spelling tests and use expanded noun phrases to describe everyday objects.

MATHS

In maths this term, we will be looking at multiplication, division and measurement.

Whilst looking at multiplication and division we will first learn how to make equal groups of objects and explore how repeated addition can represent multiplication.

We will also be learning how to multiply by using arrays. When dividing we will learn how to share into equal groups.

Whilst looking at measurement, we will be looking at length and height using centimeters to measure and compare objects. We will then move onto mass, capacity and temperature, where again we will use standard measurements and compare.

SCIENCE

In science this half term we will be exploring the topic of 'Animals including Humans.'

The children will:

- notice that animals, including humans, have offspring which grow into adults
- Explore the different way in which animals produce their offspring
- find out about and describe the basic needs of animals, including humans, for survival (water, food and air)
- describe the importance for humans of exercise, eating the right amounts of different types of food, and hygiene.

YEAR 2 ARE LEARNING TO...



TERM 2.1

- يتم إرسال خطة الواجبات الاسبوعية نهاية كل أسبوع على Classdojo
- سيتم إعطاء الدروس المرتبطة في المناسبات الدينية والوطنية المختلفة في موعدها

ARABIC

سيتم إعطاء الدروس التالية خلال الجزء الثاني من الفصل الدراسي الثاني

الوحدة الرابعة

- حرف (ش) شوشو والشبكة الذهبية
- حرف (ص) قصة فصيح وصديقه البلبل
- حرف (ض) ضفدع يضيع في الضباب
- حرف (ط) طريف الطاووس اللطيف
- حرف (ظ) ظريفة وأخوها محظوظ
- حرف (ع) عنبر يطير إلى القلعة البعيدة .

ISLAMIC

سيتم إعطاء الدروس التالية خلال الجزء الأول من الفصل الدراسي الثاني:

السور القرآنية :

- سورة الفيل
- سورة الناس

بقية الموضوعات:

- آداب الطعام
- عاقبة القسوة (حديث شريف)
- آداب النوم
- بعض الأدعية والأناشيد
- جميع الدروس السابقة من كتاب الجزء الرابع من سلسلة سلامة عدا سورة الفيل

SOCIAL STUDIES

سيتم إعطاء الدروس التالية خلال الجزء الأول من الفصل الدراسي الثاني:

المعالم الطبيعية والبشرية :الدرس الأول

- معلم جغرافي
- معلم طبيعي
- معلم بشري

الاهتمام والسعادة :الدرس الثاني

- ما هو الإهتمام
- كيف أهتم بنفسي
- كيف أهتم بأصدقائي
- كيف أهتم بالآخرين

YEAR 2 ARE LEARNING TO..



TOPIC

In Geography we will be comparing the UAE and the Arctic.

We will be researching and comparing the Arctic and the UAE this term.

We will be finding out about human and physical features and the weather.



PHYSICAL EDUCATION

In PE, Year 2 students will be learning about the importance of physical fitness.

They will focus on the coordination and agility and will participate in a number of distance learning challenges, where they will perform fundamental movement skills with increased control.

ART & DESIGN

We will be using links to our Science and Topic learning to produce pieces of art this term.

Science - Life circles
Topic - Landscapes

UPCOMING EVENTS

Academic Review Days - Thursday 12th and Friday 13th January

Tuesday 7th February - Little Red Riding Hood

Thursday 9th February - Dress up day - Arctic Adventure

Friday 10th February - End of Term 2.1

Monday 20th February - Start of Term 2.2

USEFUL RESOURCES

<https://www.timestables.com/> - great for games and worksheets to help with times tables.

<https://kids.nationalgeographic.com/> - super for science and finding out about the world around us

<https://home.oxfordowl.co.uk/reading/free-ebooks/> - online story books

YEAR 2 ARE LEARNING TO...



TERM 1.2

Hello Year 2! Our exciting topic for this half-term is '**Animal Kingdom**'. This will be a science focused topic where we will be learning all about living things and their habitats. As part of our learning in English, we will be exploring the 'Can't you Sleep Little Bear?' storybook. This half term in maths, we will be focusing on addition and subtraction and British money.

ENGLISH

In Reading, the children will learn to:

- Read a variety of different texts and identify the differences between fiction and non fiction texts.
- Use expression in our reading and show awareness of a range of punctuation
- Continue to revise and recap our sounds in phonics in order to read with more fluency
- Discuss and answer questions about what we have read

In Writing, the children will learn to:

- Developing vocabulary through description writing.
- Use commas, exclamation marks and question marks.
- Write information reports about animals (linked to Science).

MATHS

Our main Maths focus this term will be building on our Addition and Subtraction learning that we started before the break.

The children will:

- Using pictorial representations and hands on manipulatives to solve simple addition and subtraction calculations
- Understand making jumps of 10 when adding and subtracting two 2-digit numbers
- Use informal and formal methods to complete addition and subtraction.

The children will also have the chance to develop their knowledge of Shape. The focus of this topic will be on both 2D and 3D shapes.

SCIENCE

Our Science topic for this term is **Living things and their habitats.**

The children will learn to:

- Explore and compare the differences between things that are living, dead, and things that have never been alive .
- Identify and name a variety of plants and animals in their habitats.
- Describe how animals obtain their food from plants and other animals, using the idea of a simple food chain.

YEAR 2 ARE LEARNING TO...



TERM 1.2

- يتم إرسال خطة الواجبات الاسبوعية نهائية كل أسبوع على Classdojo
- سيتم إعطاء الدروس المرتبطة في المناسبات الدينية والوطنية المختلفة في موعدها.

ARABIC

- سيتم إعطاء الدروس التالية خلال الجزء الثاني من الفصل الدراسي:

الوحدة الثانية

- حرف (ج) قصة جنجل يبحث عن جوهرة
- حرف (ح) حلزون يجد له صديقاً
- حرف (خ) خشون الخروف الخفي
- حرف (د) مدرسة دودي الجديدة
- حرف (ذ) ذهب الذئب الفضولي

الوحدة الثالثة

- حرف (ر) ربيع والمطر الغزير
- حرف (ز) زينة وصديقتها عزيز
- حرف (س) سمس يحب السكر
- حرف (ش) شوشو والشبكة الذهبية

ISLAMIC

سيتم إعطاء الدروس التالية خلال الجزء الثاني من الفصل الدراسي:

السور القرآنية :

- سورة الإخلاص
- سورة الفيل

بقية الموضوعات:

- أركان الإسلام
- رسول الله في رعاية جده
- حسن الخلق
- الصدق
- الأمانة
- بعض الأدعية والأناشيد

SOCIAL STUDIES

سيتم إعطاء الدروس التالية خلال الجزء الثاني من الفصل الدراسي

الدرس الأول :
التربية الوطنية

الدرس الثاني :
اقتصاد (المهن والأعمال)

الدرس الثالث :
التاريخ بين الحاضر والماضي

YEAR 2 ARE LEARNING TO...



TOPIC

This term the children will have a focus on Art and a focus Geography.

For Art the children will be learning about **Pointillism** (please see Art and Design box for details).

The Geography topic is **Physical and Human Features**. The children will learn about:

- Identify physical and human features
- Draw simple maps
- Use a key

PHYSICAL EDUCATION

This term the children will be learning to:

- Create different shapes when balancing e.g. thin, wide, twisted, curled.
- Copy short movements to combine simple balances e.g. balance - travel - balance.

ART & DESIGN

The children will learn:

- What pointillism is
- Evaluate the idea and process of pointillism
- Use pointillism to create images of animals (linked to our Science topic)

UPCOMING EVENTS

Parents Mathematics Workshop
Tuesday 8th November

Y2 dress up day - Children to come dressed as their favourite animal.
Friday 25th November

National Day Celebrations
Wednesday 30th November

Y2 school trip to Little World - TBC

USEFUL RESOURCES

- www.topmarks.co.uk - search for any skill you would like to practise, and something will come up!
- <https://kids.nationalgeographic.com/> - super for science and finding out about the world around us
- <https://home.oxfordowl.co.uk/reading/free-ebooks/> - online story books